
آرمان ملی: مجامع باشگاه های سرخابی 
پایتخت روز گذشته برگزار شد و البته هیات مدیره 

این باشگاه ها با تغییراتی همراه بود. 
   تغییرات استقلال 

روز گذشته مجمع عمومی باشگاه استقلال با 
حضور سیدمحمد پولادگر معاون توسعه ورزش 
قهرمانی وزیر ورزش، قربان زاده رئیس سازمان 
خصوصی سازی و نماینده وزارت اقتصاد و دارایی 
و مرتضی فلاح مدیرکل دفتر حقوقی در محل 
وزارت ورزش برگزار شد. با برگزاری این جلسه، 
علیرضا خانی و مهدی حیدرزاده به همراه حجت 
کریمی به هیات مدیره باشگاه اضافه شدند. 
هم چنین پرویز مظلومی، محمد مومنی و مهدی 

افضلی از هیات مدیره استقلال برکنار شدند. 
   صحبت عضو جدید 

هیات مدیره  جدید  عضو  خانی،  علیرضا 
استقلال در گفت وگو با ایسنا درباره حضورش در 
هیات مدیره این باشگاه اظهار کرد: بنده به عنوان 
عضو مالی در هیات مدیره هستم. ۲۲ سال سابقه 
حسابرسی در مجموعه های مختلف داشته ام. 
کمیته های حسابرسی، مباحث هیات های نظارتی 
و مباحث مالیاتی معمولا از طریق عضو مالی 
هیات مدیره انجام می شود. سال ها هم حسابرس 
در بانک رفاه و بانک ملی بوده ام. وی ادامه داد: 
نزدیک به ۲ سال عضو هیات مدیره استقلال 
خوزستان بوده ام و در جوانی هم عضو باشگاه 
دیهیم بودم. خانی درباره مشکلات مالی استقلال 
بیان کرد: هنوز وارد مجموعه نشده ایم و قرار 

است در اولین جلسه هیات مدیره مشکلات مورد 
بررسی قرار گرفته و دوستان پیگیر مشکلات 
باشند. البته هنوز کامل نشده اند و قرار است در 
اولین فرصت این اتفاق بیفتد. در کل باید بگویم 
در باشگاه های دولتی همیشه مشکلات مالی 
وجود داشته است. حیطه تخصصی من مالی و 
حسابرسی است. باید جلسه برگزار شود تا بتوانیم 
در مورد مسائل و مشکلات مالی، مالیاتی، بیمه، 
قراردادها بهتر تصمیم گیری کنیم. عضو جدید 
هیات مدیره استقلال درباره اینکه آیا قبل از 
حضور در این باشگاه صورت های مالی را مشاهده 
کرده است یا خیر؟ تصریح کرد: در سامانه کدال 
رزومه باشگاه را مطالعه کرده ام. مشکلات مالی 
وجود دارد و خیلی ها درگیر آن هستند. تلاش 
ما این است که مشکلات را برطرف کنیم. خانی 
درباره اینکه آیا پلن اقتصادی برای باشگاه برنامه 
ریزی شده است؟ گفت: تیمی که می آید کاملا 
تخصصی است و برنامه های اقتصادی فراوانی 
برای باشگاه داریم اما همان طور که گفتم منتظر 
کامل شدن سایر اعضای هیات مدیره هستیم. 
وی درباره اینکه حجت کریمی سرپرست باشگاه 
خواهد ماند؟ افزود: ایشان همچنان به کار خود 

ادامه خواهند داد. 
   نظر وزارت ورزش

وزارت  حقوقی  مدیرکل  فلاح،  مرتضی 
ورزش و جوانان پس از برگزاری مجمع عمومی 
باشگاه استقلال اظهار کرد: یکی از موضوعاتی 
که در مجمع امروز اتفاق افتاد، تغییر و ترمیم 

اعضای هیات مدیره بود. جناب آقای مظلومی از 
پیشکسوتان باشگاه و مومنی از هیات مدیره خارج 
شدند و آقای حیدرزاده و خانی به عنوان عضو 
مالی و عضو کمیته حسابرسی به هیات مدیره 
اضافه شدند. تصمیم دیگر، تعیین هیات نظارت بر 
عملکرد مالی و مدیریتی شرکت فرهنگی و ورزشی 
استقلال است که در صورت جلسه لحاظ می شود. 
این یک هیات نظارتی است در راستای عملکرد 
به روز، مباحث مالی مانند قراردادها و تبلیغات 
محیطی که در راستای حمایت حضور دارند و 
دخالتی در امور باشگاه نمی کنند. تنها بررسی 
می کنند که تصمیمات در راستای مقررات باشند 
و هواداران و سهام داران نگران نباشند. او در پاسخ 
به این سوال که چرا با وجود انتشار اخباری مبنی بر 
واگذاری باشگاه استقلال به وزارت اقتصاد، جلسه 
مجمع در وزارت ورزش برگزار شد؟ توضیح داد: 
آقای قربانزاده در ذیل ماده ۱۸ سیاست های اصل 
۴۴ قانون اساسی به عنوان رئیس مجمع بودند و 
ما تنها به عنوان عضو حضور داریم. طبق تفویض 
اختیاراتی که وزیر اقتصاد در تاریخ ۹ خرداد 
۱۴۰۲ داشت، جناب آقای قربان زاده رئیس 
مجمع امروز بود. دستگاه تخصصی ذی صلاح 
در تمام شرکت های دولتی نه تنها استقلال و 
پرسپولیس به عنوان عضو تخصصی حضور دارد. 
ما عضو مجمع هستیم ولی بحث مالکیت فرق 
می کند. مالکیت در راستای سیاست هیات وزیران 
قرار شد که واگذار شود اما هنوز تصویب نشده 
است. در حال حاضر رئیس مجمع، رئیس سازمان 

خصوصی سازی است. مدیرکل حقوقی وزارت 
ورزش و جوانان در واکنش به اینکه حیدرزاده و 
خانی پیشنهاد وزارت ورزش بوده اند یا قربان زاده، 
رئیس سازمان خصوصی سازی؟ بیان کرد: این 
تصمیم با تعامل و هماهنگی بوده است. تعامل 
بین وزارتخانه و سازمان خصوصی سازی وجود 
دارد و طبق جلسات و مصاحبه هایی که برگزار شد، 
این دو عضو مجمع امتیازات بیش تری به دست 
آوردند و به هیات مدیره اضافه شدند. فلاح در ادامه 
درباره اخباری مبنی بر اختلاف وزارت ورزش 
و سازمان خصوصی سازی گفت: من در مجمع 
قبلی به عنوان نماینده وزارت ورزش حضور 
داشتم. اختلاف صرفا راجع به این موضوعات 
بود که جلساتی برگزار کنیم و با تعامل افرادی را 
انتخاب کنیم که شایستگی حضور در هیات مدیره 
را داشته باشند. اعضای متعدد آمدند و ما با آن ها 
مصاحبه کردیم و این تعامل وجود داشت. او با 
بیان اینکه از توییت مدیرکل روابط عمومی وزارت 
ورزش و جوانان در واکنش به اظهارات قربان زاده 
بی اطلاع است، تصریح کرد: من راجع به این 
موضوع نمی توانم اظهار نظر کنم. موضوعی نیست 
که چالش ایجاد کنیم. اگر توییتی زده شده است، 
من ندیدیم. اختلاف آنچنانی وجود نداشته که 
رفع شود. قطعا اختلاف وجود داشته اما با تعامل 
به این نقطه مشترک رسیدیم و دو عضو جدید 

هیات مدیره انتخاب شدند. 
   تغییرات پرسپولیس 

مجمع باشگاه پرسپولیس ظهر دیروز )یکشنبه( 
در محل این باشگاه برگزار شد. در پایان این جلسه 
مقرر شد که پیمان حدادی، حسین خبیری، 
حسین شهریاری، مجید پوراحمدی و محمد 
دلبری در هیات مدیره پرسپولیس حضور داشته 
باشند و رضا درویش نیز همچنان به عنوان مدیر 
عامل به کار ادامه دهد. درویش اما از هیات مدیره 
کنار گذاشته شد. پیش از این مجمع باشگاه 
پرسپولیس برای اصلاح هیات مدیره قرار بود 
پیش از پایان لیگ برتر بیست و دوم و جام حذفی 
برگزار شود اما با نظر وزارت ورزش و جوانان 
به بعد از اتمام فصل فوتبالی و تاریخ ۱۱ خرداد 
موکول شد. تاریخ مجمع یک بار دیگر هم تغییر 
کرد تا در نهایت این مجمع برگزار شد. از این بین 
پیمان حدادی عضو جدید هیات مدیره باشگاه 
است که جایگزین رضا درویش شده است. پیمان 
حدادی کارشناس و تحلیلگر بازار سرمایه است 
که دیروز به عضویت هیات مدیره پرسپولیس 
درآمد. دستیار ویژه رئیس سازمان بورس در 
سهام عدالت، رئیس اداره نظارت بر بورس های 
سازمان بورس، مدیرعامل صندوق تثبیت و عضو 
هیات مدیره صندوق توسعه بازار بخشی از سوابق 

حدادی است. 
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دیدگـاه

گفت وگو

با برگزاری مجامع اتفاق افتاد 

تغییرات در مدیران سرخابیتغییرات در مدیران سرخابی

سرمربی تیم فوتبال منچسترسیتی از شکسته شدن طلسم 
۱۲ ساله ناکامی هایش برای کسب سومین قهرمانی اروپایی 
بسیار خوشحال است. پپ گواردیولا سرمربی تیم فوتبال 
منچسترسیتی پس از پیروزی یک بر صفر شاگردانش برابر اینتر 
در فینال استانبول که منجر به ثبت سومین قهرمانی اروپایی او و 
اولین قهرمانی اروپایی سیتی شد، به خبرنگاران گفت: می  خواهم 
به اینتر به خاطر عملکردش تبریک بگویم. من می دانم که آنها 
الان چه حالی دارند، چون دو سال پیش خودمان چنین حالی 
داشتیم. آنها اما دومین تیم برتر اروپا در این فصل هستند و این 
هم عنوان فوق العاده ای است. گواردیولا که پیش از این تیمش 
در این فصل قهرمان لیگ برتر و جام حذفی انگلیس هم شده بود، 
اظهار داشت: داستان این فصل ما را در آسمان ها نوشته بودند. 
تقدیرمان اینگونه رقم خورده بود که امسال برای اولین بار در 

تاریخ باشگاه قهرمان اروپا شویم. من خیلی خوشحالم، اما این را 
هم می دانم که ممکن بود آنها زننده گل باشند و ما بازنده بازی. 
بابت رقم زدن یک چیز بی نظیر خیلی راضی ام و آن بردن سه گانه 
است. گواردیولا که به سبب دوران حضورش در تیم های برشا و 
رم، به زبان ایتالیایی هم مسلط است، در پاسخ به این سؤال که 
آیا برای همتایش در اینتر، سیمونه اینزاگی پیشنهاد یا توصیه ای 
دارد، گفت: من فقط می خواهم بگویم حالی که دارد را درک 
می کنم، چون دو سال پیش خودم چنین احساسی داشتم، اما او 
باید بداند که تیم فوق العاده ای دارد. ورزش همین است، یک تیم 
باید برنده باشد و دیگری بازنده. سرمربی سابق بارسلونا سرانجام 
بعد از ۱۲ سال توانست سومین قهرمانی اش در لیگ قهرمانان 
اروپا را کسب کند و پاسخ منتقدانی را که همیشه از او به خاطر 
ناکامی اش برای این کار در بایرن مونیخ و سیتی ایراد می گرفتند، 

بدهد. البته خودش در این باره نظر دیگری داشت. وی تأکید 
کرد: فکر می کنید این قهرمانی چیزی را عوض می کند؟ آیا من 
با این قهرمانی عاقل تر می شوم؟ آیا مربی بهتری می شوم؟ اگر 
ادرسون آن مهار آخر را انجام نمی داد چه اتفاقی می افتاد؟ شما 
می  توانید هر چه دوست دارید بگویید، اما برای من مهم ترین 
چیز همیشه آماده و باثبات بودن است. ما نمی خواهیم که یک 
بار قهرمان اروپا شده و بعد از آن محو شویم. تیم ما هفت هشت 
سال همیشه تلاش خودش را برای قهرمانی انجام داد. امسال 
هم نوبت ما شد درست همان طور که می توانست دو سال پیش 
نوبت مان باشد. اگر قبل از این قهرمان لیگ قهرمانان نشدیم، به 
خاطر این بود که حریفان مان واقعا قوی بودند. اگر مردم فکر 
می کنند که ما به سبب این قهرمانی الان تیمی متفاوت از قبل 

هستیم، اشتباه می کنند. 

گواردیولا:

داستان این فصل ما را در آسمان ها نوشته بودند

  کوتاه 
فارس: دروازه بان ملی پوش پرسپولیس با پیشنهاد 
نوند دروازه بان  خارجی روبه رو شده است. علیرضا بیرا
ملی پوش پرسپولیس که نقش تاثیرگذاری در قهرمانی های 
این تیم در این فصل داشت با پیشنهاد خارجی روبه رو شده 
است. طبق پیگیری ها پیشنهاد به بیرانوند از سوی یک تیم 
عربستانی و یکی دو تیم اروپایی بوده اما از آنجا که هنوز 
مجوز حضور بازیکنان ایرانی در لیگ عربستان صادر نشده به 
همین دلیل شانس رفتن این دروازه بان به لیگ عربستان زیاد 
نیست. بیرانوند در صورتی که بخواهد از پرسپولیس جدا شود 
احتمالا دوباره راهی اروپا خواهد شد اما همه چیز در این باره 
به مذاکرات او با باشگاه پرسپولیس برمی گردد. از طرف دیگر 
این دروازه بان که حدود ۳۰ درصد از قرارداد و آپشن های 
خود را از پرسپولیس طلب دارد با ارسال نوتیس به این 
باشگاه، خواستار روشن شده وضعیت مطالباتش شده است. 

بیــن المــلل 
   روملو لوکاکو پس از شکست در فینال لیگ قهرمانان 
اروپا در شبکه های اجتماعی مورد توهین نژادپرستانه 
قرار گرفت. به گزارش اسپورتال، پس از دیدار فینال لیگ 
قهرمانان اروپا بین منچسترسیتی و اینترمیلآنکه با قهرمانی 
سیتی همراه شد، در شبکه های اجتماعی جنجال زیادی به پا 
شد. روملو لوکاکو که در دقیقه ۵۷ به عنوان یار تعویضی وارد 
زمین شد، در فضای مجازی مورد توهین نژادپرستانه قرار 
گرفت. مهاجمی که فصل گذشته به صورت قرضی از چلسی 
به ایتالیا پیوست در یکی دو صحنه اشتباهاتی داشت و باعث 
شد تیمش نتواند به گل برسد. تنها در اینستاگرام، تقریباً 
۹ میلیون کاربر، ستاره بلژیکی را دنبال می کند و اظهارات 
غیرانسانی زیادی علیه لوکاکو ثبت شد. لوکاکو بارها قربانی 
توهین های نژادی شده است توهین نژادپرستانه به مهاجم 
اینتر در گذشته هم رسوایی زیادی در ایتالیا به راه انداخت. 
در دیدار نیمه نهایی جام حذفی یوونتوس تورین، لوکاکو 
مورد حمله لفظی هواداران یوونتوس در ورزشگاه قرار گرفت. 
مهاجم اینتر در دیدار مقابل یوونتوس در کوپا ایتالیا با بستن 
چشمان و گوش هایش با انگشتان خود، برابر هواداران یووه 
گل خود را جشن گرفت که داور این اقدامات را تحریک آمیز 
دانست. لوکاکو بعد از بازی خواستار برخورد با افرادی شد که 
به او توهین می کنند. او بعد از بازی گفت: تاریخ تکرار شد. من 

این اتفاق را در سال ۲۰۱۹ هم تجربه کرده بودم. 

   مذاکره
 وبسایت کاوت آفساید اعلام کرده سران باشگاه لیورپول 
در جلسه ای با ایجنت بنجامین پاوارد مذاکره کردند. 
مدافع فرانسوی بایرن مونیخ به طور جدی موردتوجه 
تیم انگلیسی قرار گرفته و پیش بینی می شود در صورت 
پیشرفت مذاکرات شاهد حضور پاوارد در آنفیلد باشیم. 

 مسابقات 
اعضای تیم ملی فوتبال کشورمان پس از انجام آخرین 
تمرین در تهران بعدازظهر دیروز )یکشنبه( برای حضور در 
مسابقات کافا با حضور 25 بازیکن راهی کشور قرقیزستان 
شدند. شاگردان امیر قلعه نویی قرار است در این رقابت ها 

به مصاف تیم های افغانستان و قرقیزستان بروند. 

             کری خوانی 
کایل واکر، مدافع راست سیتی، با اشاره به 14 قهرمانی 
رئال مادرید و رکورددار بودن این باشگاه در لیگ 
قهرمانان گفت: »رئال مادرید، خیالت راحت نباشد! 
ما 13 قهرمانی در لیگ قهرمانان از تو عقب هستیم اما 

تعقیبت می کنیم تا برسیم!«

ت
شــ

س نو
عک

 لقب عابدزاده  
برای بسکتبالیست ایران!

ایسنا: فدراسیون جهانی بسکتبال در گزارشی 
به لقب سجاد پذیرفته، ستاره ملی پوش تیم 
شهرداری گرگان پرداخت و گرفتن لقب احمدرضا 
 FIBA .عابدزاده را لایق این بازیکن ایرانی دانست
گرفتن لقب عابدزاده را به دلیل داشتن دستانی 
بزرگ و قدرتمند، لایق سجاد پذیرفته دانست. 
فیبا در گزارش خود نوشت: »احمدرضا عابدزاده 
دروازه بان اسطوره ای تیم ملی فوتبال ایران، برای 
نسل جوان این کشور به دلیل کمک به تیم ملی 
ایران در راه رسیدن به جام جهانی فوتبال ۱۹۹۸، با 
 AFC - OFC شکست استرالیا در پلی آف مقدماتی
شناخته می شود. دلیل این اهمیت زیاد هم این 
بود که ایران پس از ۲۰ سال موفق شد با درخشش 
عابدزاده به جام جهانی برسد، جایی که عابدزاده با 

یک دست ضربه بازیکن استرالیا را گرفت.

خارج ازمستطیل سبز

هالند به رکورد تاریخی 
 رونالدو رسید

ارلینگ هالند مهاجم منچسترسیتی به لطف 
قهرمانی این تیم در لیگ قهرمانان اروپا، موفقیت 
بی نظیر کریستیانو رونالدو را تکرار کرد. به 
گزارش تلگراف، فقط ارلینگ هالند و کریستیانو 
رونالدو توانستند در یک فصل به قهرمانی در 
لیگ برتر انگلیس و لیگ قهرمانان اروپا در یک 
فصل برسند و بهترین گلزن هر دو تورنمنت 
شوند و همچنین جایزه بهترین بازیکن سال را 
نیز دریافت کنند. رونالدو این کار را در فصل -۰۸ 
۲۰۰۷ انجام داد. علاوه بر این، تنها چهار بازیکن 
در یک فصل در لیگ برتر و لیگ قهرمانان بهترین 
گلزن شدند. دوایت یورک )-۹۹ ۱۹۹۸(، رود فان 
نیستلروی )-۰۳ ۲۰۰۲(، رونالدو و اکنون هالند. 

خبـــــر

هزینه به دلار فوتبال به ریال 

بعد از پایان جام جهانی که علاقه مندان فوتبال بازی های 
جذاب و دیدنی را دیده بودند، کیفیت لیگ برتر رضایت بخش 
نبود. به مرور و با پیش رفتن مسابقات که حساسیت در بالا و 
پایین جدول رده بندی بیشتر شد، کیفیت بازی ها هم تغییر 
کرد. ولی با این حال از لحاظ فنی هنوز فوتبال ایران برای 
علاقه مندانی که فوتبال اروپا را می بینند و مقایسه می کنند، 
کار را خراب می کند و کیفیت مورد نظر به چشم نمی آید. البته 
وضعیت ورزشگاه ها و زمین ها بهتر از قبل شده است، اما باز هم 
بی برنامگی و تغییرات زیادی در بازی های وجود داشت که باعث 
تنزل کیفیت مسابقات می شد. لیگ برتر در روز های آخر به اوج 
حساسیت خودش رسید؛ پرسپولیس، سپاهان و استقلال رقابت 
شانه به شانه ای داشتند، ولی پرسپولیس بعد از غفلت سپاهان 
و استقلال، با همدلی و هماهنگی قهرمانی را از آن خود کرد. 
البته نباید این موضوع را فراموش کنیم که واقعاً تیم سپاهان 
نیز لیاقت قهرمانی را داشت. به طور حتم یکی از نقاط ضعف 
پیکارهای امسال لیگ برتر، داوری های خیلی بد بود. اما با این 
حال داوران زیاد جوانی پیدا کردیم، اعتراض به داوری طبیعی 
بود، چون داوران جوان اشتباه دارند و کمیته داوران نیز خیلی 
خوب پای آنها ایستاد. یکی دیگر از مشکلاتی که خیلی بیشتر 
دیده شد اعتراضات بیش از حد نیمکت و مربیان به قضاوت ها 
بود و از همه بیشتر سرمربی استقلال با داوران درگیری داشت. 
مثل اینکه در لیگ جا افتاده بود هر سوتی که داور می زند همه 
نیمکت تیم ها به لب خط بیایند، در صورتی که این اتفاقات را 
هم دیگر در کشور های معمولی نمی بینیم. این قدر داوران تحت 
فشار بودند که نشان می دهد جرائم کمیته انضباطی نیز اثرگذار 
نبود و عدالت رعایت نمی شد، بعضی ها برای سروصدا کردن 
آزادی بیشتری داشتند. ممکن است قانون سقف بودجه برای 
تیم های معمولی به خوبی اجرا شود، اما برای تیم های بزرگ که 
هزینه برای آنها مشکلی ایجاد نمی کند به راحتی راهی برای 
دور زدن این قانون پیدا خواهند کرد. در گذشته هم این قوانین 
وجود داشت، ولی پای آپارتمان و ماشین وسط آمد و زیر میزی 
رایج شد. قرارداد هایی که به فدراسیون برود را می شود کنترل 
کرد، اما جلوی قرارداد های زیر میزی را نمی توان گرفت. در 
هر صورت تجربه نشان داده؛ راه فرار و دور زدن قانون را خیلی 
به شکل خوبی بلد هستیم! فوتبال ما با پول هایی که پرداخت 
می شود اصلاً همخوانی ندارد. من خودم موافق پول دادن هستم، 
اما باید فوتبال مان با پولی که می گیریم، بخواند. نمی شود پول 
دلاری بدهیم، اما فوتبال ریالی ببینیم. برخی از باشگاه ها پول 
زیاد و فراوان دارند و بازیکنان برتر سایر تیم ها را جذب می کنند. 
باشگاه هایی هم مثل استقلال و پرسپولیس قرارداد های 
سرسام آوری منعقد می کنند، بدهی روی بدهی می آورند و 
هنوز هم سال هاست درگیر پرونده های شکایت هستند. بعضی 
از باشگاه ها که عموماً باشگاه های کوچک هستند درآمد آنچنانی 
ندارند و در جنگی نابرابر له می شوند، چون برای تیم های پایین تر 
هم قیمت بازیکنان معمولی سطحش بالاتر می رود. در فوتبالی 
که درآمدی ندارد و فقط هزینه است، مدیران باشگاه مسئول 
هزینه هستند. هر سال باشگاه ها، رشته های ورزشی خودشان 
را تعطیل کرده و پول ها را خرج فوتبال می کنند. در حالی که 
همه باشگاه های دنیا از فوتبال درآمد کسب می کنند و برای 
رشته های دیگر ورزشی خرج می کنند. در خصوص تیم ملی 
فوتبال باید بگویم با توجه به بازی هایی که از تیم های آسیایی 
در جام جهانی دیدیم، امسال جام ملت های بسیار سختی را 
پیش رو داریم. قاعدتاً رفتن به مصاف ژاپن، کره جنوبی، استرالیا 

و عربستان خیلی سخت است. 

داوود مهابادی بازیکن و مربی سابق فجر 
سپاسی در خصوص وضعیت لیگ برتر فوتبال 

کشورمان صحبت کرد. 
   درباره کیفیت این فصل مسابقات 

لیگ برتر فوتبال چه نظری دارید؟
 مسابقات این فصل نسبت به سال های 
تنها  و  نداشت  آنچنانی  پیشرفت  گذشته 
جذابیتش رقابت صدرنشینان برای قهرمانی 
بود. از لحاظ سخت افزاری هم زمین ها بهتر از 
قبل بود و تیم ها راحت تر توانستند فوتبال بازی 
کنند. نباید فقط ۳ تیم مدعی قهرمانی باشند، 
در صورتی که باید -۷ ۸ تیم تا آخرین هفته برای 
قهرمانی رقابت کنند. این فصل از نظر صرف 
بودجه اختلاف زیادی در بستن تیم ها وجود 
داشت که هزینه های برخی تیم ها ۵۰ میلیارد 
تومان شد و بعضی از تیم ها نیز تا ۶۰۰ میلیارد 

تومان خرج کرده بودند. 
   در مورد اجرای قانون سقف بودجه 
شما  نظر  برتری،  لیگ  تیم های  برای 

چیست؟
 متأسفانه مدیران ما دور زدن قانون را 
خوب بلد هستند و تبصره های گوناگونی وضع 
می کنند تا قوانین را زیر پا بگذارند. این در 
حالی است که مدیرعامل باشگاه  ابتدای فصل 
قراردادهای میلیاردی با بازیکنان امضاء می کند، 
اما در پایان فصل که از آن باشگاه می رود، نهایتاً 
بدهی روی بدهی آورده است. جالب اینجاست 
هر سال این اتفاقات تکرار می شود ولی مدیرانی 
که از باشگاه رفته اند در مورد بدهی هایی که 
به بار آورده اند پاسخگو نیستند. خوشحالم 
فدراسیون این قانون را مصوب کرده و امیدوارم 
از لحاظ اجرایی توانمندی خودش را نشان دهد 

و توصیه پذیر نباشد. 
   باید قوانین محکمی اتخاذ شود تا 

هیچ تیمی نتواند قانون را دور بزند!
در فوتبال اروپا اگر باشگاهی قانون را دور 
بزند ابتدا کسر امتیاز صورت می گیرد و اگر این 
کارشکنی ادامه پیدا کند، تیم را از مسابقات 
حذف می کنند. در فوتبال ایران هیچ اتفاقی 
برای تیم های متخلف نمی افتد ولی از لیگ 
قهرمانان آسیا حذف می شوند! اگر قوانین 
داخلی قوی تر باشد دیگر هیچ بازیکن و مربی 
به فیفا شکایت نخواهد کرد. در حال حاضر 
اکثر باشگاه های لیگ برتر، لیگ یک و حتی 
لیگ دسته دوم بدهکار هستند و هر سال با آغاز 
مسابقات ، فدراسیون فوتبال با این تیم های 
بدهکار مُماشات می کند. در حالی که هیچ 
جای دنیا اینگونه نیست و تنها چنین اتفاقاتی 
در فوتبال ایران رخ می دهد. فقط در یک دوره 
حسن کامرانی فر دبیرکل سابق فدراسیون در 
قضیه تیم های بدهکار خیلی محکم برخورد 
کرد، اما مشخص نشد که چرا ادامه دار نبود. 
برخی از باشگاه ها کلی بدهی دلاری دارند، 
اما فدراسیون برای فصل آینده مسابقات لیگ 
تعداد بازیکنان خارجی را زیادتر کرد. باشگاهی 
بازیکنان خارجی  اش  بدهی های  به خاطر 
محروم شده است، اما نمی دانم فدراسیون چه 
اصراری دارد که تعداد خارجی ها بیشتر از فصل 
قبل شود؟ در حالی که مشکلات زیادی در 
پرونده های خارجی داریم، حداقل چند سالی 
جلوی ورود بازیکن خارجی را به لیگ بگیرند تا 

بدهی های شان پاک شود. 

رسول کربکندی
 کارشناس فوتبال 

مهابادی:  
در لیگ ما نباید

 فقط ۳ تیم مدعی 
قهرمانی باشند

پایان رافت پیشکسوت پرسپولیس معتقد 
است که »پرسپولیس این توانایی را دارد که بعد 
از قهرمانی در لیگ و جام حذفی در آسیا نیز از نام 

ایران دفاع کند.«
  دلیل قهرمانی 

پایان رافت، بازیکن پیشین پرسپولیس در 
گفت وگو با ایسنا، در پاسخ به این پرسش که 
مهم ترین عامل قهرمانی پرسپولیس در فصل 
بیست و دوم چه بود؟ اظهار کرد: انسجام تیمی، 
وحدت تاکتیکی، آمادگی بالای بازیکنان، وجود 
هواداران که صاحب اصلی این تیم هستند و در 
هر شرایطی از پرسپولیس حمایت کردند و از همه 
مهم تر فضای خوبی که باشگاه برای تیم فراهم 
کرده بود سبب شد پرسپولیس در یک سال، دو 
جام قهرمانی را به خود اختصاص دهد. وی گفت: 
امیدوارم باشگاه با برنامه ریزی خوب و درست 
ضمن حفظ بازیکنان داخلی خود از وجود چند 

بازیکن خوب خارجی نیز بهره مند شود تا در لیگ 
قهرمانان آسیا نیز برابر تیم های قطری و عربستانی 

برتری خود را ثابت کند. 
  جبران اختلاف 

بازیکن پیشین پرسپولیس در پاسخ به این 
پرسش که چه عاملی باعث شد پرسپولیس 
در اواسط فصل با وجود اینکه ۸ امتیاز از صدر 
جدول فاصله داشت این اختلاف را جبران کند؟ 
گفت: یکی از ویژگی های پرسپولیس این بود 
که بازیکنان آن تا لحظه آخر برای قهرمانی 

مبارزه کردند و به خودشان ایمان داشتند. تیم 
انسجام پیدا کرد و توانست اختلاف خود را با 
صدر جدول جبران کند. البته چند سال است 
که استقلال، سپاهان و پرسپولیس مدعی اصلی 
قهرمانی هستند و باید برای فصل بعدی تمهیداتی 

اندیشیده شود تا این قهرمانی حفظ شود. 
  عملکرد درویش 

رافت همچنین درباره ارزیابی اش از عملکرد 
درویش در راس مدیریت باشگاه پرسپولیس 
گفت: درویش نماینده وزارت ورزش است و برای 

قهرمانی پرسپولیس زحمات زیادی کشید و کار 
خود را به درستی انجام داد. امیدوارم وزارت ورزش 
اجازه دهد که او همچنان به عنوان مدیرعامل 
باشگاه پرسپولیس باقی بماند تا پرسپولیس در 

آسیا نیز از نام ایران دفاع کند. 
  مهاجمان خارجی 

وی در ارزیابی از عملکرد دو مهاجم خارجی 
پرسپولیس اظهار کرد: دیاباته و پریرا از پرسپولیس 
جدا می شوند و تیم باید به فکر جذب ۲ مهاجم خوب 
خارجی و چند بازیکن باکیفیت در خط حمله و دفاع 
باشد. به نظر می رسد پرسپولیس می تواند چند 
بازیکن خوب و باکیفیت خارجی و با قیمت مناسب تر 
از بازیکنان داخلی برای فصل بعد خریداری کند. 
البته اینکه یحیی گل محمدی بماند یا برود اطلاع 
ندارم اما معتقدم اگر یحیی بماند و همین ترکیب 
را حفظ کند و دو مهاجم خوب خارجی بیاورد قطعا 

روند رو به رشدی خواهد داشت. 

پایان رافت؛ 

پرسپولیس در لیگ قهرمانان هم 
می تواند از نام ایران دفاع کند 


